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Aan de gemeenteraad

De namens bovengenoemde fractie op grond van het reglement van orde van de gemeenteraad 
gestelde vraag/vragen betreffend bovenvermeld onderwerp beantwoorden wij als volgt.

Vraag 1

N.a.v. agendapunt B1, begroting 2020 sector primair onderwijs schoolbestuur Lauwers en Eems, van 
de raadsvergadering van 22-01-2020 het volgende: 

Op pagina 4 lezen we over aardbevingsbestendige schoolgebouwen. We schrikken van de breed 
gedragen onduidelijkheid rondom het aardbevingsdossier voor het schoolbestuur, maar tegelijkertijd 
verbaast het ons niet. Kan het college ons een tijdspad geven en ons duidelijk maken welke rol de 
gemeente speelt in dit geheel?

Beantwoording

De onduidelijkheid die het schoolbestuur ervaart komt waarschijnlijk mede door het proces dat 
ingewikkeld genoemd kan worden. Zoals het schoolbestuur noemt, lag het accent in het deel 
voormalig gemeente Eemsmond tot nu vooral op het vastleggen van afspraken in 
samenwerkingsovereenkomsten en verdeling van gelden. In het deel Bedum zijn de scholen inmiddels 
gereed. De wisseling van NAM door de NCG draagt ook niet bij aan duidelijkheid;  dit zal dit voorjaar 
afgerond worden. Overigens worden de schoolbesturen wel steeds geïnformeerd en bijgepraat over 
ontwikkelingen; er zijn regelmatig regionale gecombineerde stuur- en consultatiebijeenkomsten en 
gemeentelijke stuurgroep vergaderingen. Zoals het schoolbestuur ook constateert ligt het accent nu 
gelukkig op uitvoering. Van de scholen van Lauwers en Eems die versterkt gaan worden (Nijenstein in 
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Zandeweer en De Sterren in Uithuizermeeden) zijn de plannen gereed c.q. in voorbereiding. De 
werkzaamheden in Nijenstein starten in de komende meivakantie. In 2019 zijn de programma’s van 
eisen van de nieuw te bouwen scholen opgesteld, hierbij waren de schoolteams en 
huisvestingsadviseurs nauw betrokken.
Het overall tijdpad is dat wij in de raadsvergadering van maart het voorstel scholenprogramma met 
verstrekking van de kredieten hebben gepland. Voorafgaand is een informerende bijeenkomst over 
het programma. Het jaar 2020 zal gebruikt worden voor de voorbereiding van de nieuw te bouwen 
scholen, de uitvoering daarvan zal in 2021, met mogelijk een beperkte uitloop naar 2022, 
plaatsvinden.
In de samenwerkingsovereenkomst gemeente-schoolbesturen-NAM (de laatste partij wordt vervangen 
door de NCG) is de werkwijze van de aanpak vastgelegd. Voor nieuwbouw is opgenomen dat de 
schoolbesturen het bouwheerschap bij de gemeente neerleggen. De gemeente is de ontvanger van 
alle gelden van het rijk en NAM en is als regulier bevoegd gezag ook verantwoordelijk voor de 
financiële aspecten van bouw van onderwijsgebouwen.

Vraag 2 

Daarnaast lezen we dat voor een aantal nieuw te bouwen scholen geldt dat er onvoldoende rekening 
gehouden is met ruimtes voor kinderopvang en peuterspeelzalen. Hoe kan dat? Zij waren/zijn toch al 
langere tijd medegebruiker van de schoolgebouwen? Hoe wordt dat opgelost?

Beantwoording

Dat er volgens Lauwers en Eems onvoldoende rekening gehouden is met ruimtes voor kinderopvang 
en peuterspeelzalen is prematuur te noemen. Daar waar dit in de bestaande scholen aanwezig is en 
dit ook is opgegeven bij het opstellen van het programmaplan in 2016, wordt dit in de nieuwbouw weer 
opgenomen. Daar waar dit eerst nu als wens wordt ingebracht, gaat meespelen wie de 
investeringskosten van die voorziening gaat dragen. Complicerende factor hierbij is dat niet op 
voorhand vaststaat dat de huidige aanbieder van de kinderopvang/peuterspeelzaalfunctie, dit in de 
toekomst ook zal zijn. In de komende tijd worden de projectplannen voor de nieuw te bouwen scholen 
opgesteld. Randvoorwaarde daarbij is de samenwerkingsovereenkomst waarin oppervlak en bijdragen 
zijn vastgelegd.  Als zich dan knelpunten voordoen ten aanzien van de genoemde voorzieningen, 
zullen we die op dat moment met het schoolbestuur gaan bespreken.

Wij nemen aan u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

P.P.M. van Vilsteren, H.J. Bolding,
Gemeentesecretaris Burgemeester


